
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №93

от редовно заседание на ПК по Образование, култура, наука и 
културно многообразие проведено на 05.10.2022г. от 9:00 часа 

в Зала 1, ул. „Московска“ №33

Днес, 05.10.2022г. се проведе редовно заседание на Постоянната комисия по 
Образование, култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Ма лина Едрева председател на ПК по ОКНКМ. 
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 6 /шест/ 
общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. За цялата 
продължителност на заседанието отсъстваха г-н В. Калановски, г-н С. Колев и г-н Д. 
Антов . Г-жа Гр. Стефанова, г-н Б. Бориславов, г-н К. Паргов и г-жа Ал. Кръстева се 
присъединиха след гласуването на дневния ред.

Г-жа Малина Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието. Комисията
подкрепи проекта за дневен ред с 6 /осем/ гласа “за”.

Общо гласували: 
в т.ч.:

6

За 6

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване на дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов —

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова —

Протокол №93 от заседание на
Постоянната комисия по образование, култура. наука и културно многообразие



8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев —

По т. 1 от дневния ред :
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-11286 / 29.09.2022г. относно приемане на пакет от 

мерки, целящи подобряване на пътната безопасност на територията на Столична община 
с вносители Георги Георгиев - председател на Столичния общински съвет, д-р Кристиан 
Кръстев - зам.-кмет на Столична община, Зафир Зарков - общински съветник.

Д-р Кръстев, зам.-кмет на СО, информира комисията, че докладът е продиктуван 
от нуждата за засилване на пътната безопасност след проведени разговори с кмета на СО 
и председателя на СОС. В следствие на редица инциденти в последно време трябва да се 
направят по-особени усилия за пътната безопасност. Докладът включва редица мерки за 
привличане вниманието на младите, допълнения по отношение образоването на младите 
хора и учениците. Докладът предлага светлоотразителните ленти за първолаците да се 
превърнат в ежегодна инициатива. Също така се предлагат обучения в зона за пътна 
безопасност (в Борисова градина има такава площадка) през летните месеци. Основен 
приоритет е осветяването на пешеходните пътеки като над 500 са били осветлени след 
стъпването в длъжност на г-н Кръстев.

Г-н И. Вид елов привлече вниманието на комисията към нуждата от засилено 
присъствие на органите на реда около детски градини и училища сутрин и вечер, когато 
родителите оставят или респективно прибират децата си. Проблемът се дължи на 
ограничения брой места в ДГ и училищата

Г-н Б. Иванов, председател на ПК по ОРС индикира пред комисията, че е засягал 
този въпрос пред СДВР и Общинска полиция с цел да осигуряват присъствие сутрин и 
вечер.

Г-н Кр. Кръстев отговори, че училища и детски градини се строят където има 
възможност. Винаги се изграждат транжиращи парапети, обезопасяват се пешеходните 
пътеки в близост до сградите. Повдигнатият въпрос от страна на г-н Виделов едва ли е 
от ресор „Транспорт и градска мобилност“. Нужно е да се засили комуникацията с 
родителите и присъствието на органите на реда.

Г-жа М. Едрева отправи молба за пояснение за игрите обект на формулировка в I, 
т.2 от проекта на решение.

Г-н Кр. Кръстев поясни, че идеята е да се създаде мобилното приложение и чрез 
интерактивна игра децата да научават правилата за движение по пътищата.

Г-жа М. Едрева предложи изменение и допълнение в I, т.2 както следва: 
„Разработване на мобилно приложение за ученици с игрови подход предвиждащ 
награди.“

Г-жа М. Едрева отправи питане как ще бъдат избирани и в последствие 
предоставяни ча МВР тестовете за наркотични вещества.
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Г-н Кръстев поясни, че настоящият доклад е идеен, съдържащ само принципни 
мерки. В случай на утвърдително решение на СОС ще бъдат организирани конкурси.

Г-н М. Паргов посочи, че не разбира логиката СО да плаща за тестове за 
наркотици и да ги дари на МВР. Също така светлооразителните гривни могат да бъдат 
заместени от предпазващ елемент с по-голяма видимост.

Г-жа Гр. Стефанова отправи питане какви средства са предвидени в бюджета на 
СО за борба с нарко разпространителите около училищата.

Г-жа М. Едрева я посъветва да се обърне към Министъра на образованието.

Г-жа М. Едрева подложи на гласуване доклада с направеното от нея предложение 
за изменение и допълнение.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада като предлага следните изменения и 

допълнения в проекта на решение:
1.1.Т.2 (в част I) да придобие следната редакция: „2.Разработването на мобилно 

приложение за ученици с игрови подход предвиждащ награди.“

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 1 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за
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11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев —

По т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-10821 / 21.09.2022г. относно издаване на Запис на 

заповед в полза на Министерство на културата с издател Столична община, 
обезпечаваща авансово плащане по договор за предоставяне на безвъзмездна финансова 
помощ № РА14-Р2-2.1-РД-13 (рег. № СОА21-ДГ56-5786 от 10.12.21 г.) за изпълнение на 
проект ВССПЬТЦКЕ-2.001-0090 "Утвърждаване на "ОКИ Топлоцентрала" като модерно 
пространство за изкуство, култура и диалог" (Проектът) по Програма РА 14 "Културно 
предприемачество, наследство и сътрудничество", финансирана по Финансовия 
механизъм на Европейското икономическо пространство 2014 - 2021 г. с вносител М. 
Боршош, зам.-кмет на Столична община

Г-жа М. Тончева, началник отдел „Спорт и младежки дейности“ докладва пред 
комисия от името на вносителя. Проектът е финансиран с договор за безвъзмездна 
финансова помощ като ползите са подробно изредени в доклада. Дейностите по проекта 
включват обмен на опит от София (Столична община и Асоциация за свободен театър) 
и норвежки партньор Томпсен както и създаването на мобилна културна лаборатория, 
изнасяне на дейността на РЦСИ Топлоцентрала като място за култура и изкуства извън 
центъра на СОфия. Целта на доклада е СО като бенефициент да поиска полагаемо 
авансово плащане от 117 380 лв. като е нужен запис на заповед с финансови 
идентификации.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя д<

Общо гласували:
в т.ч.:

зклада с предложения проект на решение.

10

За 7

Против Няма

Въздържали се 3

Поименно гласуване по т. 2 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева въздържала се

5. Антон Койчев за
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6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов въздържал се

11. Калоян Паргов въздържал се

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев —

По т.З от дневния ред:
Доклад е вх.№ СОА22-ВК66-11118/ 27.09.2022г. относно Програма на Столична 

община за извършване на очни прегледи на децата от първи клас в общинските училища 
на територията на Столична община с вносители д-р Антон Койчев - общински съветник, 
д-р Веселин Милев - общински съветник, Малина Едрева - общински съветник, д-р 
Дончо Барбалов - зам. - кмет на Столична община.

Г-н Б. Бориславов пое председателството на комисията.
Д-р Койчев посочи, че става дума за традиционен доклад за поредна година като 

основните му цели са постигане на медицинска и социална ефективност.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 3 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева за
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5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев —

По т. 4 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-10480 / 14.09.2022г. относно отмяна на Решение № 

212 прието на заседание №53 на СОС от 07.04.22 г. с вносители Иван Мечков - общински 
съветник, Борислав Иванов - общински съветник, Владимир Митов - общински 
съветник, Иван Виделов - общински съветник.

Г-н Б. Иванов предложи на членовете на комисията да не се влиза в дебат по 
настоящия доклад, а да се остави за сесия. Всеки да изрази своето мнение чрез гласуване.

Д-р Койчев отправи молба към вносители те да оттеглят доклада, защото 
предложението е неадекватно.

Г-н Б. Иванов отвърна, че категорично няма да оттегли доклада в никакъв случай. 
Според него решението на СОС е неадекватно.

Г-н М. Паргов изрази съгласие с казаното от д-р Койчев като посочи, че мотивите 
на доклада са несериозни.

Г-н К. Паргов отправи предложение за процедура по прекратяване на дебата.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 2

Против 7

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 4 от дневния ред:
1. Малина Едрева против
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2. Борислав Бориславов против

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев против

6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова против

8. Димитър Вучев против

9. Диян Стаматов против

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов против

13. Симеон Колев —

По т.5 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-10424 / 13.09.2022г. относно поставяне на паметна 

плоча на Драгомир Казаков - актьор , режисьор и певец с вносител г-н Б. Бориславов, 
общински съветник

Комисията прие следното решение:
1. Комисията подкрепя

Общо гласували:
в т.ч.:

доклада с предложения проект на решение.

10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 5 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —
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4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев —

По т.6 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-11208 / 28.09.2022г. относно поставяне на паметна 

плоча на актрисата Славка Славова на фасадата на сграда на бул. "Цариградско шосе" 
№15 с вносител г-жа М. Едрева, председател на ПК по ОКНКМ.

Комисията прие следното решение:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 6 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за
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6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев —

По т.7 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК66-11221 / 28.09.2022г. относно поставяне на паметна 

плоча на проф. Геза Фехер върху фасадата на жилищна сграда на ул. "6-ти Септември" 
№ 7А с вносител г-жа М. Едрева, председател на ПК по ОКНКМ.

Комисията прие следното решение:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 7 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски

7. Грети Стефанова за
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8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев —

По т. 8 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА19-НЦ62-858-[9] / 16.09.2022г. относно Поставян*3 на паметна 

плоча на писателя Иван Аржентински на жилищна сграда на ул. "Юрий Венелин" № 40 
и приложения с вх.№ СОА19-НЦ62-858-[7] / 08.09.2022г. с вносители Калоян Паргов, 
Албена Кръстева, Иван Виделов - общински съветници.

Г-н К. Паргов представи доклада като информира комисията, че Иван 
Аржентински е български офицер, белетрист и драматург. Творчеството му е свързано с 
военния период и пребиваването му в Латинска Америка.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията не подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 3

Против 1

Въздържали се 6

Поименно гласуване по т. 8 от дневния ред:
1. Малина Едрева въздържала се

2. Борислав Бориславов въздържал се

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев въздържал се

6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова въздържала се
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8. Димитър Вучев въздържал се

9. Диян Стаматов въздържал се

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов против

13. Симеон Колев —

По т.9 от дневния ред:
Доклад е вх.№ СОА22-ВК66-Ю582 / 16.09.2022г. относно именуване на поземлен 

имот за озеленяване представляващ ПИ 68134.902.987 от КККР находяща се между бул. 
Христо Смирненски, бул. Джеймс Ваучер и ул. Арх. Йордан Миланов , район Лозенец с 
името градина Проф. Стефан Данаилов с вносители Малина Едрева, Веселин 
Калановски, Калоян Паргов - общински съветници.

Комисията прие следното решение:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 9 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за
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9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев

По т.10 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК08-7863 / 19.05.2022г. относно именуване на девет 

безименни улици, находящи се в м. "Малинова долина", район "Студентски" с вносител 
Петко Горанов - кмет на район „Студентски“, изменен и допълнен с нов проект на 
решение с вх. № СОА22-ВК08-7863-[2] / 24.08.2022г. и становище с вх.№ СОА22-ВК08- 
7863-[3]/15.09.2022г. от М. Боршош, зам.-кмет на Столична община

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 10 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за
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10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев —

По т.11 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК08-11889 / 04.08.2022г. относно именуване на 

безименни улици в с.Железница - р-н "Панчарево", СО с имената Чемерник, Прохладна 
утрин, Райкова скала, Мачище, Гладни рид, Свети Петрова чешма, Пенов рид, Стадион 
Железница с вносител г-н Николай Гюров - кмет на район „Панчарево“, писмо с мотиви 
с вх.№ СОА22-ВК08-11889-[2] / 15.09.2022г. и становище с вх.№ СОА22-ВК08-11889- 
[3] / 26.09.2022г. от М. Боршош, зам.-кмет на Столична община

Г-н Гюров, кмет на район „Панчарево“ информира комисията, че докладът е 
свързан с отколешен проблем в р-н Панчарево, където се намират най-големите вилни 
зони в София и в България. Голям проблем е липсата на административни адреси. С тези 
имена се съхранява местния бит и култура. Голямата част от предложенията ги спират 
на ниво район, защото е имало никак не добре звучащи предложения от страна на някои 
кметове.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували:
в т.ч.: 8

За 8

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 11 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова за

13

Протокол №93 от заседание на
тоянната комисия по образование, култу ра. наука и културно многообразие



8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев —

По т.12 от дневния ред:
Доклад е вх.№СОА22-ВК08-10003 / 30.06.2022г. относно именуване на безименна 

улица, находяща се в район „Младост”, м. „Цариградско шосе 7-ми - 11-ти километър“ 
с името „Проф. Д-р Димитър Славов“ с вносител арх. Стефан Стефанов, кмет на район 
„Младост“ и становище с вх.№ СОА22-ВК08-Ю003-[1]/16.09.2022 г. от М. Боршош, зам.- 
кмет на Столична община

Комисията прие следното решение:
1. Комисията подкрепя

Общо гласували:
в т.ч.:

доклада с предложения проект на решение.

10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 12 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева за

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за
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Заседанието

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов за

13. Симеон Колев

Изготвил:

сията бе закрито с изчерпване на дневния ред.

ристев

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

(ОТС.)

Димитър Антов
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